



RURAL DEVELOPMENT

Integrating a Rural Semester

According to a focus group led by Marjorie Jouen (Jacques Delors Institute), a "Rural Semester" integrated into the European Semester would be a good tool to deliver a truly holistic policy for rural areas.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Porto Social Summit: commitment to 2030 social targets >>](#)

[Conference on the Future of Europe: make your voice heard >>](#)

[Migrants: Brussels calls on EU countries to help Italy >>](#)

[European Green Deal: aiming for zero pollution in air, water and soil >>](#)

[Spring 2021 Economic Forecast: 'Rolling up sleeves' >>](#)

[Access to energy indicators made easy >>](#)

[Towards a sustainable blue economy and aquaculture? >>](#)

[EU Blue Card: new rules for highly skilled migrant workers >>](#)

[Evaluation of EU State aid rules for agriculture, forestry and rural areas >>](#)

[First EU-wide ecosystem assessment >>](#)

[Agreement on the EU Digital COVID Certificate >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

The European Green Deal and rural areas

The European Network for Rural Development (ENRD) has published the highlights report of the 3rd meeting of the ENRD Thematic Group on the European Green Deal and Rural Areas.

[Read more >>](#)

Other news

SOCIALLY RESPONSIBLE PUBLIC PROCUREMENT (27 MAY)

AEIDL co-organises within the **European Social Economy Summit** a webinar on *“Tapping the potential of the social economy to make socially responsible public procurement work”* which will take place on **27 May 2021** from **11.30am to 1pm**. It builds on the work carried out in the projects **Buying for Social Impact** and **#WeBuySocialEU**.

[Read more >>](#)

REGIONS IN RECOVERY (WEBINARS ON 3, 10, 17 JUNE)

LDnet is a partner in the '**Global e-Festival: Regions in Recovery – Building Sustainable Futures**', organised by the **RSA** from **2 to 18 June 2021**. LDnet will run **three sessions** on **3, 10 and 17 June** on the **contribution of community-based initiatives** to the **Covid recovery**. Registration is **free**.

[Read more >>](#)

UNDERGROUND BUILT HERITAGE VALORISATION

The **Underground4Value project** aims to put together experts, practitioners, and local officers, for making **Underground Built Heritage sites** as **fulcrum of activities** involving the **whole society**. This **handbook** provides a set of **answers**, with backgrounds, research's **results**, and elements for an **operative** framework.

[Read more >>](#)

NEW WEB PLATFORM FOR ADEQUATE HOUSING IN CITIES

Right2Housing.eu is the result of the **Urban Innovative Actions** and **URBACT** joint knowledge activity '**Cities engaging in the right to housing**' that facilitated exchanges between cities and connections with relevant players at **national and EU levels**. The platform provides **hands-on practices, case studies, resources, strategies** adopted by cities, and more.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.





DÉVELOPPEMENT RURAL

Introduire un Semestre rural

Selon un groupe de réflexion animé par Marjorie Jouen (Institut Jacques Delors), un «Semestre rural» intégré dans le Semestre européen constituerait un bon outil pour mettre en œuvre une véritable politique d'ensemble pour les zones rurales.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Sommet social de Porto: les objectifs à l'horizon 2030 >>](#)

[Conférence sur l'avenir de l'Europe: faites entendre votre voix >>](#)

[Migrants: Bruxelles appelle les États membres à aider l'Italie >>](#)

[Pacte vert: objectif zéro pollution dans l'air, l'eau et les sols >>](#)

[Prévisions économiques du printemps: «Retroussons nos manches» >>](#)

[Accès simplifié aux indicateurs énergétiques >>](#)

[Vers une économie bleue et une aquaculture durables? >>](#)

[Carte bleue européenne: attirer les migrants à compétences élevées >>](#)

[Evaluation des règles d'aides d'État agricoles, forestières et rurales >>](#)

[Première évaluation des écosystèmes à l'échelle de l'UE >>](#)

[Accord sur le certificat COVID numérique européen >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Le Pacte vert européen et les territoires ruraux

Le Réseau européen de Développement Rural vient de publier le rapport de la 3ème réunion de son groupe thématique sur le Pacte vert européen et les zones rurales.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

MARCHÉS PUBLICS SOCIALEMENT RESPONSABLES (27 MAI)

L'AEIDL co-organise dans le cadre du **Sommet européen de l'économie sociale** un webinar sur le thème «*Exploiter le potentiel de l'économie sociale pour faire fonctionner les marchés publics socialement responsables*» qui aura lieu le **27 mai 2021 de 11h30 à 13h**. Il s'appuie sur les travaux menés dans le cadre des projets **Buying for Social Impact** et **#WeBuySocialEU**.

[Lire plus >>](#)

LA RELANCE DES RÉGIONS (WEBINAIRES: 3, 10 ET 17 JUIN)

LDnet est partenaire du "**Global e-Festival: Regions in Recovery - Building Sustainable Futures**", organisé par la RSA du **2 au 18 juin 2021**. LDnet animera **trois sessions**, les **3, 10 et 17 juin**, sur la **contribution des initiatives locales à la relance post-Covid**. L'inscription est **gratuite**.

[Lire plus >>](#)

VALORISATION DU PATRIMOINE BÂTI SOUTERRAIN

Le **projet Underground4Value** vise à réunir des experts, praticiens et responsables locaux pour faire des **sites du patrimoine bâti souterrain le pivot d'activités** impliquant l'ensemble de la **société**. Ce **manuel** fournit **conseils, contextes, résultats** de recherches et autres éléments utiles pour un **cadre opérationnel**.

[Lire plus >>](#)

NOUVELLE PLATEFORME WEB POUR UN LOGEMENT ADÉQUAT DANS LES VILLES EUROPÉENNES

Fruit de l'initiative «**Villes engagées dans le droit au logement**» des **Actions innovatrices urbaines** et du réseau **URBACT, Right2Housing.eu** facilite les échanges entre les villes et les relations entre les acteurs concernés aux **niveaux national et européen**. La plateforme propose **ressources, bonnes pratiques, études de cas, stratégies** adoptées par les villes, etc.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.



